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A polgármesterek és a megyei tanács szakemberei által, az ún. 

medvetörvényhez megfogalmazott javaslatokat foglalta össze és juttatta 

el Tánczos Barna, Környezetvédelmi Miniszterhez Péter Ferenc, a Maros 

Megyei Tanács elnöke. 

Péter Ferenc levelében beszámol arról, hogy Maros megyét különösen 

súlyosan érinti a településekre bejárók medvék problémája. Szovátán 

például már megszokottá vált a nagyvad jelenléte, miután naponta feltűnik 

a város valamelyik részében egy-egy medve. Ez viszont félelemben tartja a 

lakókat és a turistákat is, ugyanakkor visszaveti a város gazdasági fejlődését 

is, hiszen kevesebb turista választja emiatt Szovátát.  

A Maros Megyei Tanács szakemberei konzultálva a települések 

polgármestereivel néhány javaslatot fogalmaztak meg, amelyek 

alkalmazása hatékonyabbá teheti a veszélyes medvék azonnali 

eltávolítására vonatkozó sürgősségi kormányrendelet gyakorlatba ültetését.  

Fontos lenne, hogy a törvény lehetőséget adjon az urbanizált 

külterületekre bejáró medvék eltávolítására is. Sok Maros megyei 

településnek vannak olyan lakott részei, ahol nem történt még meg a telkek 

belterületté nyilvánítása, és bár az Általános Rendezési Tervek felújítása 

elkezdődött, a kérdés rendezése akár évekig eltarthat.  Ezért is lenne 

fontos a mostani jogszabály ilyen irányba történő módosítása.  

További javaslat, hogy a lakott területen észlelt medvék befogása 

legyen lehetséges előzetes engedély kiváltása nélkül is. A sürgősségi 

kormányrendelet ugyan kivételt biztosít az altatás és áthelyezés esetében, 

de értelmezésünk szerint, nem mondja ki, hogy ez az állatok befogására is 

vonatkozna.  

A polgármesterek, szakemberek harmadik észrevétele, hogy a medvék 

elaltatására vonatkozó fejezet nincs eléggé részletesen kidolgozva. Nincs 

például egy jóváhagyott, altatásra vonatkozó protokollum, illetve hiányos a 

medvék elaltatására használható gyógyszerek listája is. Az Országos 

Állategészségügyi és Élelmiszerbiztonsági Hatóság által összeállított lista 

nem tartalmazza a szakemberek által leggyakrabban használt szert.  



 

 

Sürgős és fontos tehát a gyógyszerlista kibővítése és egy altatási 

protokollum elfogadása. A levélhez csatolták azt a protokollum-javaslatot 

is, amelyet dr. Borka Vitális Levente, az ezen a területen a legnagyobb 

tapasztalattal rendelkező állatorvos dolgozott ki. 

 

Maros Megyei Tanács sajtóirodája   

 

 

 

 

 

 


